
Els Estatuts de la FELIB s’aprovaran a l’Assemblea 
General Extraordinària prevista per al mes d’octubre

La Comissió Permanent de la FELIB es va reunir el 
mes de juny per tractar diversos assumptes d’acord 
amb l’ordre del dia previst. El president, Joan Fe-
rrà, va donar compte als assistents de les nombro-
ses reunions que ell i la secretària general havien 
mantingut des de la darrera Comissió Permanent. 
Al final del mes de maig, la FELIB es va reunir 
amb la Conselleria de Presidència, la Conselleria 
de Medi Ambient i la Conselleria d’Habitatge amb 
l’objectiu d’analitzar les tramitacions d’expedients 
ambientals. La Federació també es reuní una al-
tra vegada amb la Conselleria de Presidència, per 
una banda, i amb l’Associació de Constructors 
de les Balears, per l’altra, i aquest darrer òrgan 
va manifestar la seva preocupació per l’aprovació 
d’ordenances en matèria de contaminació acús-
tica cada vegada més restrictives i arbitràries i va 
reivindicar més sensibilitat per part dels ajunta-
ments. Alguns dels assistents remarcaren que les 
ordenances tan sols afectaven els nuclis turístics 
i, pel que fa als residencials, les restriccions es re-
ferien al renou i no a la construcció en si. Es va 
decidir que la FELIB recolliria algunes ordenances 
i farien un esborrany de mínims per crear una nova 
ordenança municipal que serveixi de marc, la qual 
cada ajuntament podrà modificar d’acord amb les 
seves necessitats. Finalment, el president també 
va donar compte de la reunió mantinguda amb 
el Col·legi d’Enginyers Industrials, en què es va 
presentar l’oportunitat de signar un conveni per-
què els ajuntaments puguin contractar un tècnic 
per tramitar les llicències d’activitats, i repartir el 
cost d’aquesta contractació entre el municipi i el 
Col·legi d’Enginyers, la meitat cada un. Es va de-
cidir, finalment, que la proposta s’havia d’analitzar 
i s’havia d’estudiar amb profunditat perquè cer-
tament les condicions ofertes eren molt bones. 
Així mateix, s’acordà que l’Assemblea General 
Extraordinària que aprovarà els estatuts definitius 
de la FELIB es farà el mes d’octubre. Aquesta pro-
posta es durà al Consell Executiu de dia 4 de juliol. 

Propostes dels membres de la FELIB
A la Comissió Permanent de juny, el senyor Ramon 
Orfila va exposar les problemàtiques sorgides arran 
de l’aplicació de la Llei 4/2008, de mesures urgents 
per desenvolupar la temàtica sostenible a les Illes 
Balears en relació amb la Llei de sòl estatal. El batle 
des Mercadal va manifestar la seva preocupació so-
bre els elements comuns de la llei, als quals fan re-
ferència els articles 6 i 7, i va demanar concertar una 
cita amb el Govern. Per la seva banda, el senyor Llo-
renç Carretero (Sant Lluís), que fou convidat a assistir 
a la Comissió Permanent per poder debatre la seva 
proposta amb la resta de membres, va parlar sobre 
la necessitat de recuperar la figura de les entitats de 
conservació de les urbanitzacions, òrgan de gran uti-
litat per als ajuntaments que fou eliminat el 1987, i va 
demanar que es proposàs al Govern que el restauràs.

A més, es va nomenar Martí Àngel Torres (Santa 
Margalida) i Joan Ferrà (batle de Puigpunyent) com 
a titular i suplent respectivament a la Comissió Su-
perior d’Acció Social de la Conselleria d’Afers So-
cials, Promoció i Innovació. Finalment, el senyor 
Orfila va suggerir fer una manifestació pública per 
donar suport a la resolució de negociar el finança-
ment local de forma simultània amb l’autonòmic, 
aprovada a la Comissió Executiva de la FEMP.
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